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LOS ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, JANUARY 13, 1972, 10:00 A. M.

THE COURT: Good morning, ladies and gentlemen.
(#hereupon, murmyrs of, "Good morning," were
heard from members of the Jjury:)
THE‘CbURTé The record will sghow that all the jurors and
alpernatgg are present; the defendant is present; all counsel
are present.

~ Mr, Dénny, you may proceed.
' LR . A'. o
v . . BLLA JO BAILEY,
e,

called as a witness 5f and on behalf of the People, having been

previously duly sworn, resumed the stand and testified further

' as follows:

CROSS EXAMINATION
{Continued)

| BY MR, DENNY:

Q Miss Bailey, we've marked -- youfve marked or
designated certain areas on this Exhibit 93.
Again, is there a place called the Ranch House?
A Uh -~ the Farwhouse; is that what you are referring
to?
Q well, I don®t know. Is there a place known as the
Ranch House? On the Spahn Ranch?
A That®s what I called the back -~ the back house.
It*s labeled on there as the Farmhouse.
Q- But you refer to it as thg ranch house; is that

right?
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Yes,
And that'"s how far from the Spahn Ranch boardwalk?

Perhaps half a mile to three~quarters of a mile.

Lol « B

Half a mile to three-quarters of a mile.
Now, at the close of yesterday*s session, we were
discussing, I think, your earlier testimony and the marking of
this exhibit, People®s 29; that you were at the location here
at the north end of the corral where you®ve drawn a circle and
put "E. B." above it.

Is that correct?

A Yeés, sir.

Q At the time that this car drove off with four
people in it? Three of whom you identified?

A Yes.,

Q And the car -~ the Ford that you've drawn a line
and put ﬁF?rd“ above, that passed within ten to fifteen feet
of you as.%tﬂdrove away; is that right?

| é | Yes.
" Q, _Agd that¥*s where you were at the time that car drowve
off;,is thit right? = . ¢

A . Yes., 3 .

Q *: Aid*yoq aré sure Of that; is that correct?

A Yes. I was walking down to the dump.

(Pause“in the broceedings while Mr. Denny
exhibited the photograph to the members of the jury.)

MR. DENNY: May the record refleckt, your Honor, that I
am showing the jury People®s 29, and I am pointing to the area

that has been described by Miss Bailey.

¥
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Q Thie (indicating) is the area that I am pointing
to; is that right, Miss Bailey?

A Yes..

THE COURT: The record may 0 show.

Q BY MR. DENNY: Now, Miss Bailley, again, if you*d
come down ~- take this microphone. Perhaps with the pointer,

you can point out to the jury where you say, on this aerial

- photograph, People's 93, the approximate position you say you

were when you saw this car drive out?

A Yes. I was just walking through this area right

. here (indicating), as the car pulled off the ranch, and went

onto Santa Susanna Pass Road (indicating).
Q Now, the tip of your pointer now isg just to the
right ¢f the blue marker "Spahn Ranch"? That's where you are

pointing; is that right?

A Yesg,
Q Now, where ig thée Ranch House, again?
A The Ranch House is ~- the back -- is the back

ranch house, and it*s here, the Farmhouse.
Q And again, that*s about three-guarters of a mile,
you say,, from that point that you've earlier pointed to at the

tip of the corral?

N
W) o

4 Yes.

Q AL} right. Would you like to retake the stand?
L ﬁigs Baiie§,4l would like to ask you if, on May
15¢th, 1970 in Tacoma, Washlngton ~- by the way, was it in the
jail that ﬁhls conversatlon took place between you and

Mr. Whiteley and Mr‘ Guenther and Mr. Katz and Mr. Dutcher?

_‘A We went into an office to talk.
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" yanch houge"?

- that I uSed to' Sergeant Whiteley That he copied down notes;

that when this party left, you were at the ranch house?

Q In the jail facility?

A Uh,. yes.

Q All right. 1In the jail facility. And it was
Tacoma, was it not?

A Yes, it was.

Q On May 15, 1970, did you tell the assembled group
ghexe‘who listened to you that "They left while I was at the

A Noy I can 't be sure that those are the words

you know, using my exact quotes There 18 no way 1 can be
sure, he did. .

Q Well, ]:et me just ask you this, Migs Bailey.

| in sui:sténce and effect, did you say in so many

words, perhaps not these very words, but did you convey the
idea to him so that he could take it down in the words that
I have just said to you that at the time th‘esé people left,
you were three-quarters of a mile away at the ranch housge?

A No, that's not correct.

Q Well, did you tell him in any words at all, ma 'am,

A I told him I was on the ranch when the party
left. Not -=- not definitely that I was at the ranch house.
1 am sure I did not say that to Sergeant Whiteley or anyone
else that was there.

Q, So that if ﬁe wrote that down in some notes that
he was taking’at the time or he made about that time, he's
incorrect, is that correct?
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A That's correct, he was incorrect.

Q Did you make #ny notes of youx conversation with
him at that time?

A No.

Q Do you have anything to refresh your recollection,
like notes or any memorandum, snything of the kind?

A No, I dou't have any notes.

Q All right. Now, you say that you saw Bruce
Dayig with & gun, iz that right?

A Uh, what day are you talking about?

'Q You'd seen him several times with a pun?
A Yes,
Q  With s pggticqla: gun?
A ves L
Q How did he carry that gun?
A Th his hand, |
Q - —;ﬁll the time when you saw him with it?
A When I saw him with it, yes.
Q He just walked around the ranch carrying a gun
in his hand?

A - I'm not saying he walked around every day
carrying & gun in his hand, but the times I gaw him he had
the gun in his hand.

Q Every time you saw him, he had the gun in his
hand?

A Well, I saw the gun in the tunkhouse on other
vecagions but, ves, I gaw Bruce with the gun in his hand
on several oceasions.
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A Yes.
Q Are you aware that there was a holster for the
gun?
A No,
Q Evér see him with a holgter on his side?
:5‘ No, I diad not.
. Q, How about Dammy DeCarlo? Did you evér see him
‘with a gun?
; - Yes. !
‘ ‘ 'ﬁére than one -gun? | ‘
. Yes. .

Q Well, just so we get it straight, are you
testifying that just about every time you saw Bruce on the
ranch he was carrying this gun in his hand?

THE COURT: You've asked and she’s answered that several
times. Please go on.

Q BY MR, DENNY: Well, did you ever see him with
the gun holstered?

Diffeééﬂt kinds of guns?

! Yess -

. What kind of gunsg?

I saw him with & machinegm on several occasions.
What kind of machine gun? |

I don't know how to -~ you know, I wouldn't know

> 0 > O b o > & »

how to describe it other than to say it was a machine gun.
Q  Well, you know, you described this gun that
Bruce had as black, snub-nosed or short-nosed, a clip goes

up in if, it had plastic handles. Try describing the machine
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gun.

A Okay. It had like a canvas handl -~ canvas
strap that it could be carrled over the shouldexr. He
disassembled it usually and kept it in a violin case. And
it also was black in appearance. I don't know what else
I can say about it.

Q Well, can you say anything else describing it
any more fully than that?

A No.

All right. See him with any other guns? ‘-
Yes.
What?
You're referring to Dammy DeCarlo, aren't you?
I'm referring to Danny DeCarlo.
Just 1ike a rifle, a long barreled gun.
Well, now, like what kind of rifle?
I don’'t know. ‘
What calibexr rifie?
I'm not sure.
Ie:",it':é gingle shot, a reépeater, what?
_ No., a sing;l.é shot, I believe. |
, Are 'you sure? '
~ No.

O B p O > OO PO PO O

bid you eﬁ:wer £ire Lt?

THE COURT: That would be immaterial.

MR, DENNY: Well, it goes to her powers of observation
on this gun, your Honor.

THE COURT: I think not. We're talking about a tifle-=
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; loaded, reload, i_sn'i; that right?

MR. DENNY: All right.

THE COORT: =+~ as to whether or not she fired & rifle
doegn 't to me seem to be material,

Q BY MR, DENNY: Any other kind of gun Danny DeCarlo
had?

A Not that I recall., Those two I recall.

Q A ghotgun?

A | 1 remember seeing a shotgun on the ranch, but I
don 't know if Danny -- you know, if I saw it in his
possession.

Q He was the armorer, kind of, for the Family,
wasn 't he? |

MR. MANZELLA: Objection, ==

THE WIINESS: 1In a way.

MR, MANZELIA: ~- irrelevant and ~-

THE. COURT: The answer ig in. 'Overrulgd-

Q BY MR, DENNY: Anyway, he was the armorer? He
kept the arms and equipment for the Family, is that right?

A Yes, but I wouldn't say he wee the sole person
that did that.

[ 4
T

Q@ - All right. He made bullets for the guns, toos

A" Yes.' *

MR. MANZELIA: Objection, it calls for speculation.
1t is vagué and ambigucus as to -~
THE COURI: Overruled, the answer may remain in the

t . .,

record.

Q ' BY MR. DENNY; You saw him load and reload
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-

bullets?

A | Yes, 1 did.

Q Ever help him do it?

A Yes.

Q All right. He also ca&ied or had & .45 cglibex
Colt automatic, didn't he?

A Danny DeCarlo?

Q Yes.

A 1'm not sure. .

qlo you know what a 45 caliber Colt automstic Looks
like?

A No, not in those -- no.

Q Do you know what a 9 millimeter Radom automatic
looks like?

A I know that's the gun you're holding in your
hand.

Q Because soméone told you that, right?

A I wouldn't have known it was a Radom.

Q All right.

By the way, when's about the first time you ever

saw Bruce carrying, as you say, this gun around?

A I'd gay at least a mon.th - uh, in the month

of June I definitely saw him with a" gun on geveral occas:f.ons

b H

g In the month of June? —
A In 1969.
Q- 1969?
A Uhehih. | '
Q

. ~ Now, you ‘re sure of that?
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Yes.
Positive?

Sure, I'm positive, yes.
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Q ﬁIf I showed you a sales slip that showed that that
gun'wasﬁ*ﬁ bogghé ﬁnﬁiiiqqu'l4. would that change your
opinion? “ '

THE céﬁRT:' That*s argumentative.

MR. DENNY: May I have just a moment, your Honor?

o h(#aﬁse in the proteedings while a discussion 0ff
the record ensued at the clexrk®s desk between Mr. Denny and thg
clerk:)

Q BY MR. DENNY: Did Bruce go by another name some-
times, to your knowledge?

A Other than New Bruce, I wouldn®t krow any other

name that he went by.

Q Jack Paul McMillan?

A I hadn't heard that name, no, sir.

Q You have never heard that?

A No.

Q Have never heard that he went by the name of Jack

Paul McMillan?

A No.
Q This is the first time you ever heard of it?
A That's right.

MR. DENNY: Your Honor, I have an exhibit, a Firearms
Transaction Record, previously marked People’s 38.
Do the People have any objection to having it so
marked £or identification at this time for this case?
MR. MANZELLA: Is that an original?
{Pause in the proceedings while a discussion off

the record ensued at the counsel table between Mr. Denny and

1123
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2-2 1 Mr, Manzella.)
. 2 MR. MANZELLA: Your Honor, I have an original of that
? 3 document that I*d prefer be marked for identification, rather

4 | than.the copy.

5 MR, DENNY: I would be happy to have the original.
65 | | THE COURT: Dg yoq‘ha'vg it in your possession now?
7 .y MR. MAHZELLA* ”I‘m‘ not sure.
8 : _George, can I see that a minute?
9 TI-IE"CE)UR’IT At ia'ny event, this may be marked 38 for
o ident:_i,gifzation..a, C
un | MR. MANZELLA: 'Your.: Honox, may we have the original

) 12 | marked 38 for identification, rather than the copy?

38 1P 13 THE COURT: BHave you found it?

: - MR. MANZELLA: Yes, your Honor.

. . 15 THE COURT: ALl right. The original of that document
16 may be marked People’s 38 for identification.
17 Q BY MR. DENNY: Miss Bailey --
18 THE COURT: How would you describe the document?
19 MR, DENNY: A Firearms Transaction Record Form 4473 of
20 the Treasury Departmernt, IRS.
21 THE COURT: ‘Thank you.
2 Q BY MR. DENNY: Miss Bailey, would you look at the
» | serial nunber on that gun?
24 A {(Witness complies.)

i % Q what is the serial number?
5 % A 16365, I believe.

. z Q Well, do you believe Or ~-

% A It is,
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Q ~= can you read that?
A Yes, I can read it.
Q 1,6365. Now, showing you this Pirearms Transaction

Record, where it says "Serial Number,;” what does that say?
A "L6365."
It describes the type of gun as "Automatic,® right? |
Yes.
"Manufacturer, E. B. Radom, vis Poland," right?

Yes.

Q
A
Q
a
Q Arid "Transferece's name, Jack Paul McMillan," right?
A Yes. ;

Q -‘Aﬁd-tﬁé aaté‘of the transaction?

A July 143,1969°

Q- Duly 14, 1969.

Sa, did you see Davis with this gun in June of

196972
A Apparently not, if it wasn*t purchased until July.
Q Well, you don‘éﬂknOW'who Jack Paul McMillan is,

though, d4do you?

A No, I don*t.

Q Maybe it was purchased from him by Jack Paul
McMillan: is that right?

A I wouldn®t know.

Q Well, are you intimidated by this document (indica~ |
ting), in your -- 80 that you change your earlier testimony
that you saw him with it in June? ‘

A I believed I had seen him -= you know, with a gun

several times; and so I thought, you know, it had to be =- you
. — —ly "
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know, a certain period of time that I had seen him earlier with

the gun, since I had seen him on so many occasions with it.

Q And you testified under oath, as true -- no
guestion -~ before this juxy that he had it in June; is that
right?

A I thought he had.
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2a-1 | "Q,,‘;  +You thought he had.
.ﬂ 5 . o MANZELIA D:!.d you want these, Mr. Denny?
. . MR DENNY: " o, T am returning them to you for putting
s them in the file.
: 5 | « MANZELIA: Next time, don 't throw them at me.
6 MR. DENNY: I'm sorry. '
. | Q@ = Let's go back a moment to a statement you made

'8 ~ about Mary gtaying in the ranch house, becauge she was
9 prggnant, |

10 Do you remember that?
0 A Yes, and that's incorrect.
12 Q Oh, that's another thing that'a incor:;ect,
13 : When dld you learn that that was incorrect? When |
. u | you talked to somebody over the --
. 15 A No, I just ==
‘ 16 Q -« night?
17 | A No.
18 - Q You did talk to somebody about that overnight,

19 didu't you?

20 . A ' What, that Mary was pregnant?
21 Q . Yes., “ .
22 A No, I didn't talk to anybody dbout that overnight.
23 Q Oh. You thought about it?
24 A Yes, I did.

. % Q You thought it might be & good idea' to change

' % { that, 1f you were questioned about it? _

21 - A Well, it just came into my mind -- I don't know

o

how =~ you know, I said that Mary was pregnant at that time--

T CieloDrive.coOmARCHIVES
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¢vl
Pk

. because she wasn't.

. . v \f'
SN
.

O > o >

A

was pregnant out -- you know, at the time,

Q

yours, he wag known by a number of other names, too, wasn't

he?

O » O P> O > O > O P

-

but I'm not sure when I did.

Q
A

Q

check passer; is that correct?
MR. MANZELLA: Objection, your Honor. That doesn't

>
e d

=% ehfld?

~ To my knowledge, I knew him by onie other name.

She wasn't, was she?
No, she was ‘not.
, A long time before that, she had delivered ~--

Yes.

Yes. 1 believe I was thinking of Sandy; who

All vight. WNow, Bill Vance, this friend of

I just ==

To your knowledge?
Pardon?

To your knowledge?

What was that?

Van Sickle. William Joseph Van Sickle,

How about Duane Schwdrm?

No, I hadn't heard him referred to by that name,
. William Rex Cole?

I'm not sure when I «- I have heard that name,

You are not sure who mentioned that name to you?
That's right.
Among other attributes of Mr. Vance, he was a
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appear to be relevant.
R MR DENNY: It is relevant, your Honor.
,? “PHE COURT: The objection 1s sustained.
MR. DENNY: Well, may I approach the bench on that,
' THE "COURT: ° H.'o; ydit may not.
. MR, DE!IINX;:‘_-Well, I would like to make an offer of

proof as to its relevancy, your Honor.

. -your Honor? - .-, o

<’ 'THE GOURT:" :.You may make your offer of proof.
| You may aéproach the bench for that purpose.
(Whereupon the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

MR. DENNY: Your Homor, my offer of proof is that in
the Shea cage, they are going to Introduce into evidence -~
I assume -~ the smdll brown briefcase or attache case, and
also the large blue gray suitcase, each of wﬁich contained
checks and other written material, in the name of William
Rex Cole and Duane Schwarm.

And these are names of -- that Bill Vance used,
and --
| THE COU{&T: You believe your caﬁ' egstablish that these
are names that he used?

MR. DENNY: Yes, I can. And further, that -- that
this witness can testify that he was a check passer; and that
it 1s relevant and material to show that he was the one who
had these sultcases.

THE COURT: The People?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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© to intikoduce 'them agdin. |

- part.
. i

MR. MANZELLA: Frankly, I don't know what the fact
that he is a check passer has to do with éhe suitcases,
I don't see that at all.

We intend to introduce the driver's licenses
showing the photograph of Bill Vance, in the names of others;
I think 1t's William Rex Cole and Duane Schwarm -~ and
?}i&éever other pames he used.

We introduced them at the Manson trial; we intend

But there are two objections: One, how did she
'knowi-ﬁf:{a't heiis & ¢heck passex? That's a conclusion on her
T S’Qco;gdly;g I don't see what relevance it has to
tiie checks in the suitcase, if the checks in the suitcase ~-
to tie Vance into the suitcase, by his -~ the names on the
checks is one thing; but what does his being a check passer
have to do with that? How does that connect him with the
sultcase?

I don't understand it.
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MR. DENNY: The fact that he toock that suitcase, and he
had the documents to pass as forged checks —--= among them,
checks from the Spahn Ranch, signed with the signature of
George Spahn -- and that he had a motive for dumping these
things himself; and there is evidence --

THE COURT: Well, it is conclusionary, isn't it, to ask
her whether he is a check passer?

MR, DENNY: well, that -~ if I can approach it glmply
from her knowledge of having gone out with him, and passing
checks.

MR. MANZELLA: Your Honor, I don't understand what that
has to do with the suitcase, however.

THE COURT: Well, he*s indicating that --

MR. MANZELLA: If you can show that the checks were
Bill Vance's, fine. And we intend to show that ourselves, that
the checks were Bill Vance's.

But what is being a check passer -~ what does that
have to §6 with that? If you can sdy that =-- uh == well,
Itm t;yihértb think of some other example.
. I don*t see what the one has to do with the
aother. I mean, there are checks: you can see that by looking
aé ;hém. They were found in the suitcase, and they have
Bill Vance®s aliases on then.

THE GdﬁRTs‘ And -the People, you say, introduced —-

MR. MANZELLA: 2And we intend to argue that they are Bill
Vance's cﬁecis; |

THE COURT: That they are Bill Vance's?
MR. MANZELLA: Yeah. And that he had the suitcase.
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27

We also intend to show that -- I think it wasg Vance
who had one of Shea's guns, yight in the beginning of
September, down at the ranch.

MR. DENNY: Just so.

MR. MANZELLA: But what does being a check passer have to‘E
do with that? I just don*t understand how that has to do with
who had posseszion of the suitcase.

THE COURT: I'll sustain your objection on the grounds
that it®s conclusionary, and it -- it does appear to be -~ I
can't follow‘it quite either.

Your idea is that since he's a check passer, he
would be more likely to have possession of that suitcase than
somebody who was not?

MR. DENNY: Well, that he had possession of the sultcase.

MR. MANZELLA: I don*t think there®s any question about
that.

MR. DENNY: All right. That he was motivated to dispose
of that suitcase, but that he -=- and this is one of the
People®s ~— one of the defendant's theories in this case: Thay
he was, if anyone, responsible for the death of Sﬁorty Shea.

He had Shorty®s gun shortly afterwards, and that
he killed Shorty, in the course of his forgery, check passing
operationy

.?ﬁﬁ éQURT: All right. The guestion in its form at this

~time would appear to be calling for a conclusion, and it's

.
sustained. The objection is sustained.

L (Whe;éﬁpgn,'the‘ﬁollowing proceedings were had in

s

open court, within the presence and hearing of the jury:)

LR | i
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Lol

-

BY MR."DENNY:

Q Miss Bailey, did you ever see any c¢hecks in the
possession of Mr., Vance, that had other peoplefs names up on
the top, where normally your own name is, up in the left-hand
cornex?

A {Pauge.)

Would you repeat it?2
MR. DENNY: Would you read it to her, Mr. wWilliams?
(whereupon, the record was read by the reporter
as follows:
'Q Miss Bailey, did you ever see any checks

in the possession of Mx. Vance, that had other

peoplets names up on the top, where normally your

own name is, up in the left~hand cornex?”)

THE WITNESS: Not in Mr. Vance's possession, no.

Q BY MR, DENNY: All right. By the way, we talked
a little bit yesterday about the fact that you are not worried
about a perjury conviction, and the fagt that the only person.
you ever heard about being prosecuted, who had testified for
the prosecution, and then was prosecuted for perjury, was
Mary Brunner; is that right?

A Yes.

Q and you were aware that she's being prosecuted
ﬁecause she said she lied in the Bobby Beausoleil case; is that]
right?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor. That doesn‘t
appear to be relevant.

THE COURT: Sustained.

T
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1 MR, MANZELLA: Ask that the question be stricken.
. L2 o .. THE COURT: ;‘Zi‘es..‘.. The question is stricken, ladies and
: s | genelgmén. ' 7
. 4 Q ‘;_‘5% MRﬂ1%§N§Y= Well, you said that you were
5 going to be granted immunity, and the felony charge up in
6 Washingtoﬁ‘wduldjbé'erppéé against you if you testified fully
7 and truthfully in the cases against Charles Manson, Susan
8 Atkins -~ and who else?
9 A Mary Brunner and Bruce. Bruce Davis.
10 Q and when were-you told this?
i A Wwhen I was in Washington.,
1z 0 When?
3 zo1 18 A I can‘t remember if it was after my first
« 14

convergation or what conversation it was, you know.

16
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L "A « Yes. .
. kY o

Q | Well, let's see if we can refresh your recollec~
tion a little bit.
All right, going to page 3137 of this trenscript:
"Q@  And they didn't tell you they'd drop the
charges until the 16th, is that right, or was it on
the afternoon or late in the conversation on the
15th?
A I don't remember what day it was.
L "o It was at least after the initial convex-
sation with them where you spilled the stoiy to them;
{8 that right?

"o  Was th;are a discussion about immunity
" &t the same time?
- “A | Yes.
Q | Ndw, did they tell you that there's a

eourt procedure, a proper court procedure, where

it

you apply to & Superlor Court to be granted
immmity under statutory provisions for that?"
There is a bunch of objections there.
. A1l right.
"o Were you advised about gétt:_tng :f.ﬁnnunit;y through
a statutory procedure to do go?" |

The Court overrules that objection.

"THE WITNESS: I don,'t recollect their wording
about, you know, any procedures that they would have
to go through to grant me immumity. I don 't recall.

B+ Well, now, what do you recall about the
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"eonversation of immunity? Tell us the conversation,
what you said and what anybody else said.
A  Okay.

"1 asked them, you know; if I testified
at the trial, you know, what would happen to me. And
they told me if I testifled completely and truthfully
at Charles Manson's, at Bruce Davis' trial, at Susan
Atkins' trial, and at Mary Brumer's trial that they
would grant me immunity from any charge that was
outstanding against me in the case or in comnection
with any of this.

; Q  In comnection with the Hinman case?
e A Yeg."

| Do you vemember that?

o Yes. .

Q  So was 'the conversation on May 16, 19707

"A . Yep.6 It was after the first conversation with

‘then. "

, Q@ ALl righﬂ;. But it was, then, on the 16th of May,
then, 18 that right?
A Yes.
Q Now, on the 16th of May, did they tell you that
Mary Brummer had recanted hex testimony in the Beaugoleil

cage?

A I don't recall.

Q Mary Brunner wasn't even charged at that time,
was she?

A I don't know.
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Q You do know a little bit about the circumstances
of that case, don't you?

MR. MANZELLA: Objection, that doesn't appear to he
relevant, your Honor.

THE COURT: Sustained.

q BY MR. DENNY: Well, you know that she wasn't
charged until after June, don't you know that?

A No, I didn't know that.

Q After she testified to the new trial proceeding,
motion for a new trial; did you know that?

MR, MANZELIA: Objection, it doesn't appear to be
relevant. |

THE COURT: The objection is sustained.

Q@  BY MR. DENNY: Well, are you sure the officers
told" you that you'd be granted immunity if you testified
agginst Mary Brimnex?

o A I know that that's when it came to my signature on
-a ,s:‘c:ai:@mra.nt,é those four names were in the agreement.
E Q. What statement did you sign?
;A Ai atatement saying that I would be granted -
imunity if I testi'fied you know, at these four trials.
Qe When, did you make that statement? When did you
sign that stax:ement? _
A I don't recall the date. I believe it was some~
time later that year.
Q September?
A Yes, I believe so.
Q  When Sergeant Whiteley came up?
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A Yes, I believe so.

I'm not real sure, you know, at what time they
presented me with the papers to sign.
I don't remember.

Q Do you know where that statement is now?

A No, I don't know who retained a copy of it. I
didn’'t,

Q Well, now, does it refresh your recollection,
thinking about it, that they didn 't mention testifying against
Mary Brunner until September rather than in May? |

A No, it doesn't really refresh my memory. I
can 't remember, you know, when her name was i;ncluded or -~

Q Well, would it help you to see the Court's file ..
in the Beaugoleil case when she testified at the new trial
hearing?

A I wouldn't kmow. I wouldn't know anything about
the court files. ’

) You wouldn't, all right.
- By the way, when did you last see Bill Vance?
A 1969.
Q@ - VWhen in 1969, ma 'am?

O
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3a~-1 1 Q When in August?
.‘ 2 A I know it was the latter part of the month. I
. 3 | don't remember the exact date.
. 4 Q : You didn*t keep a calendar, did you?
v 5 -A-: . :No'.
6.1 - v Q Didn*t wear a watch in that period of time, did
"',":.:"Y‘?“?g' , . Cer
g ia ' mos oz aia not.
9 Q Didr;"t:,lpay‘ much attention to one day from another,
10 did you, as'ﬁa'uf: as the dates went?
1 A _I‘};;ndw the date would, you know, come in -- I*d
2 | be awaref gf the date oﬁ certain dates and not be on others.
13 Q Any particular day where you were aware of a date
% 1 in July or August of 19697
. . 15 A Yes, I was aware of the date that I left the
| 16 ranch,
1z Q what date was that?
18 A July 28.
19 Q You're sure?
20 A Yes.
2 Q’ All right. Thatfs the only date that you are
2 aware, is that right?
= MR. MANZELLA: That question appears to be overbroad,
% your Honoxr, it is vague and ambiguous.
-’ % THE COURT: What's the gquestion?
. 2 Q BY MR, DENNY: That's the only particular date
. & that you are aware of in -- _
8 THE COURT: I'm soriy, let me hear the guestion.
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3a~2 1 Are you withdrawing the question?

. 2 MR. DENNY: Yes, I rephrased it.
? 3 Q That®*s the only particular date that you were '
. 4 particularly aware of in that two-month period of July and

s August, 1969, is that right?

6 A No, I wouldn't say that's really true. It is two
7 and a half years later now. I don‘t recall the dates I

8 remerbered at the time, but I definitely was aware of the date
9 | I was arrested in Ohio at the time. I was aware of that date. |
10’ Qj "_" A1l right. By the way,during your visits to and
'éﬁoé the Hinman home, were you ever aware of the fact that

© | Bobby Beayqoleilnmaﬁig;aying_there, living there for a period

Pl

B | of time?s '

) 1 ‘ A, NO.;
. . 15 Q . You névér IiJecame aware of that fact in any way?
16 A ?hatinbby}Be§usaleil lived with Hinman, no.
7 Q When dié Linda Kasabian join the Family?
18 A I can*t recall the exact, uh, time when she joined

19 the Family.

20 Q Do you have any recollection at all?

2 I know it was later than May.

2 Later than May of 19692

23
Yes.

24
June, July?

O P 0 P

I'm not sure which month.

26
: Q Was Linda there at this meeting that you say

27
occurred at the campground of Devil's Canyon, the partlcular

28
night we'vé discussed at such great length?
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A I don't remember if - she was.
Q Now, you remember Linda bringing a good deal of

money to the Family at the timé she came?

A Yes.
Q How much?
A Uh; the figure $5,000 comes to my mind. I*m not

gure if it was exactly that.
Q And at about the same time she brought a whole bag
of LSD tabs, didn't she?
A I don't know.
Q You never were made aware of that?
A I don't know if she did or not.
Q Well, did you hear anything about bringing LSD?
MR, MANZELLA: Objection, that calls for hearsay.
ﬁM%.SDﬁNNYs Goes to her state of mind, your Honor.
' THE COURT: Overruled, you may answer.
THE_WITRESS= Wbu%§ you repeat the guestion?
qﬁiqDEHﬁY1; Wéuia;§oqrread it, Miss. Briandi?
) (Whereupon, the gquestion was read by the
reporter'as?féiibwgs_u

"o He}l, did you hear anything about bring-

) v

ing LsD?") i

Q BY MR. DENNY: About her bringing LSD?

A I don't remember.

Q Well, wasn*t that the period of the summer O0f '69

when you laid out in the sun under the influence of LSD?
A Not when I did, sir.

Q That you told Mr. Kanarek about on August 12th ox
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13th of this year?
A I know that other people took LSD during that

summer, but I did not.

Q All right. But as you say, you smoked marijuana,
is that right?

A Yes, I did.

o) Smoked marijuana every night around the campfire
there out at Devil's Canyon, is that right?

A I gon't think you can say about every night,

no, sir.

Q Smoked marijuana on the night of this conversation
that you told ug about that occurred where Gary Hinman's hame

wag mentioned, right?

13, 1971.°
U "o BY MR, KANAREK: On the occasions that

5 M . N
- that night when,gqﬁ,say Mr, -- you mentioned

A X1 dgggz know.

Q Well, do you have any recollection at all?

A I donft,

Q All right, let me try to refresh your recollection,

5203 of the transcript of your testimony on August

4

you have spoken of, Miss Bailey, on ~- let us say
Mr. Hinman's name first concerning money, on
that night dig you take any marijuana?

- "A I really don't remember if we did
or not.

"Q You might have, though?
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you ¢ould have been smoking marijuana?

A Possibly we did.

"Q You might have been under the
influence of marijuana when all of that occurred,
right?

) When all of what occurred?

"Q That evening that you purportedly
are telling us about?

"a Well, I could have been smoking
marijuana, I don't remember."

Do you remember that?

A As you read it, yes, I remember it.

Q And having had that read to you, is it true that

A Yes, it is true we could have been.

oy
-
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-1 Q And you could have been under the influence of
2 marijuana that night?
3 A We could have been smoking it, ves.
4 Q Well, when you smoke it, you become under the
5 influence of it, don't you? That's why you smoke it, isn't
6 it? .
7 THE COURT: You have two questions there.
8 | Q BY MR. DENNY: Take the first one, and then the
9 second one.
10 When you smoke marijuana, yout become under the
1 influence of 1t?
12 A Yes.
13 Q You do, personally?
‘ 4 A Yes.
. 15 Q That's why you smoke it, isn't that right?
16 A Yes.
17 1 Q All right. And you were under the influence
18 of marijuana that night, is that right?
19 A No, I can't say that I was or I can't say I
2 wasn't. I don't remember.
2 Q. - You don't remember. ALl right.
22 3* By the way, I've noticed. that almost every time
% 1. ,you j:_r:ef'e‘:': to Mr. Manson during the course of this trial,
- you keep calling him Charles, Charles; is that right;
ERE Charles? A
% | A 3 don "t know.

2 ,?;Q What did you call him during the time that you

were 1iv:lng with him eating with him, sleeping with him,

t

28
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3b-2 1 in those -- year and ten months that you lived with him?

. 9 A You mean when I was talking directly to him?
' 3 Q Yeah,
3 4 A I probably called him Charles a great deal of
| 5 the time when I was speaking with him,
6 Q And when you were talking about him among other
7 people?
8 A, With the girls, I probably called him Charlie.
9 Q 1 see, Has anybody told you in testifying before
10 the jury it would be better, perhaps, to use the proper names
1 of the parties of the Manson Family?
12 A . No,
13 Q Instead of Sadie, use Susan? Instead of Charlie,
* 1 say Charles?
. . 15 A I don't believe anyone told me, you know, to
16 | use proper names.
7 Q | You just did that on your own, is that right?
18 A It is how -~ I suppose it is how I regaxd these
9 | people now.
20 | o) Oh. Well, back when you were living in and among
21 them, you called Susan Atkins "Sadie" like everybody else?
L 2 A Yes.
2 Q Sadie Glutz, right?
# ; A Yes.
: B Q' And Charles Watson, you called "Tex" 1ike
. 2 everybody else, right?
. : "27 . A Yes. Pretty much.

A . @ . AIl right. Now, this particular evening where
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3b~-3 1 you were sitting \a;.rolund the campfire and discussing money,
. o + that vasn 't anything so unusual, was it?
. 3 , LA What do you mean discussing money or sitting at
4 the campfire or both? No, it wasn't too unusual.
| 5 Q Discussed money all the time, how to get money,
s | xight?
7 ! A It was a direct conversation, yés.
g | Q All the time Manson was asking the members of the

9 Family if they knew how to get money, who they could get

0 | money from, right? '

5] A Yes.

12 Q So there wes no particular reasoﬁ why you should
B remember this particular convergation, is that right?

. 1 A No, that's not exactly true.
. . 15 Q There's no particular reason why you should
16 1 rémember who was at this particular cénversation, is that
v | right?
18 A In a way there is.
9 Q Well, why is that?
20 A Because after we had been spotted by the fire

21 patrol, Charlie made, uh, uh, a big emphasis on everybody
22 - being =~ everybody that could be, except the giﬂ.s that—;zere

23 taking care of the bapies or watching George Spafm, that

24 e;Zryone else be pregent at the campfire in Devil's Canyon.
2 ‘ Q. ) Oh, 80, you're kind of jumping to t'he- -conclus:-l-on‘,
. 2% then, that sll the other Family members must have been there
- 2 on this night‘-,, is that right?
. 28 : T A No, I'm not jumping to the conclusion. I
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3b-4 1 .ran’lét&ber, you know, a lot of the pecple there.
® 2 Q@  You do?
N Y M
) 4 Q ‘Well, let's go to that.
| 5 I}ﬁ? -é(_l]’R‘I;‘: J:ia’an't that been covered yesterday, Mr. Demmy[?
6 ~ MR, DENNY: Well,.I ‘n not sure, your Honor.
7 ‘ ’I'HE C‘OIJ‘RT: In g:réat length.
8 | Q BY MR. DENNY: You remember specifically Bill
9 Vance being there?
10 A Yes.
1 Q How about Alan Springer? Was he there that night
12 during this conversation that you've referred to?
o A I don't kiow. He wasn't a real regular member
. 4 | of the Family. I don't remember 1f Al 3pringer were thexe or

. . 15 not.

16 Q Now, Springer came up there fairly regularly?
1 A I wouldn't even say fairly regularly, no.
18 Q Well, did you see him up there in June, May?
19 A I don't remember. I don 't remember when I did see
20 Alan Springer last.
21 Q ‘No, when did you see him f£irst up there?
z A First?
% Q Yeah.
2 A At the ranch?

» % Q Yeah.

. % A I don't remember.

o 2 ) Well, about when?

2 A I believe we were living in Topanga Canyon when
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Well, when did you first see him up at the ranch,

I don't recall.
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A
3e-1 1 Q And you say you were living in Topanga Canyon
.‘ 2 when you f£irst saw him. ‘Wds Charlie there at that time?
s 3 A Ch_ar}.«_af; Manson, . yes.
4 Q Yeah, Charlie, you know.
" 5 And he met Al Springer, then, at Topanga Canyon?
6 A Yes.
7 Q And Al visited severdl timeg in the presence of
8 Charlie?
9 A A few times.
10 Q All right. And then, at the ranch, he came up
n to the ranch after you moved onto the ranch at around March
12 of '697
3 A A few times he cane.
s 14 Q March or April?
. . 15 A I can't be sure when he came up for his visits.
16 Q All right. But it was kind of spread over these
17 several months, at least?
18 A Yes.
1 Q Came up off and on. And Charles Manson was there,
20 those times?
2 A I don't remember if Charles Manson was there
2 every time Al Springer came for a visit. I don't know.
% Q All right. Now, when you had this conversation
2 again back in Tacoma, up in Tacoma on May 15, 1970, in the
y % presence of Sergeant Whiteley, who was taking notes, and
. % Deputy Guenther, Depiity Attornmey Katz, and your attomey,
‘ 27 Mr. Deutcher, did you tell Sergeant Whiteley that Al Springer
2 might have been up there on this pariticular night of the
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conversatlion in the Devil's Canyon area?

A I don't vecall if I told Sergeant Whiteley that.

Q Did you tell him you weren't sure that Bill
Vance was there? '

A No, I told him I was sure he was.

Q So if he put a question after Bill Vance's name
that wouldn't indicate that you had expressed any doubt or
reservation about whether Bill Vance was there or mot?

A No, I know I knew that Bill Vance was at the
campfire that night.

Q Now, did you tell him that Mary Brunner was there?

Yes, I believe I did. |

Q You belleve you did. Are you sure?

A Yes, I did.

Q Are you positive?

A Yes.

Q Are you as positive, ma 'am, as you were that

Bruce had the gun in June?
MR, MANZELLA: That's argumentative, your Honor.
THE COURT: The objection 18 sustained.
Q BY MR, DENNY: Well -- well, if notes made by
Mr. Whiteley don't reflect Mary Brunner's name, is that am
overgight on his part?
A I believe it is. It could be.
MR. MANZELLA: Objection, that calls for speculation on
the part of the wiméés. Sergeant Whiteley is not required
to tak'e'noi:eb' Jolf every word spoken by a witness in an inter-

View- ‘, ' ’ . -‘ ) . , ) ,., ) t

%
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5 \

THE COURT: ;Tﬁe‘-,bﬁjecﬂibn is sustained.

Q BY MR.,\DENN}L’: Ngw, then, you say that you moved
back to the Spalm Ranch a matter of a few days after this
Devil's Canyon conversation, 1s that right? |

A Yes.

Q Are you sure of that?

A Yeg. '

Q Well, again, going back to this conversation with
Sergeant Whiteley and Deputy Guenther, and Mr. Dettcher,
Burton Katz. Did you tell Mr., Whiteley and the agsembled
group there that this_thing was set -=- that is going to
Hinman's house ~- was set for the next night? That means the
night after the conversation?

A No, I did not tell ‘Sergeant Whiteley that.

Q And that the next morning you had & conversation
with Bill Vence about you were scared and you didn't want to
go?

A Yes, I believe I had told him that Bill Vance and
I talked about it after the night at the campfire.

Q | And that that wag the next morning?

A I don't recall if it was the very next morning
that I talked to Bill about it.

Q Well, did you tell Sergeant Whiteley -- no matter
what you recall now, did you tell Sergeant Whiteley "Next
morning ¥ told Bill Vance I was scared and didn't want to
go"?

A No, I can't be sure that's what I told him. Those
notes ~- I don't think they are very accurate at all.
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Q But you don't have any more accurate notes, do
you? . a

A 1 don't have any notes,

Q All J;'ight, But, aﬁﬁay, right after you talked
to Bill Vance, then, i:he;:e, widg this conversation with Charles
Manson, is that right? That ?57;;11 've related, where Bill Vance
says "She's got better things to do. She's not going"?

A Would you repe#.t i;t kind of -~

1] The same day that you had the conversation with
Bill Vance in which you said you were scared and didn't want
to go or something of that kind -~ well, let me rephrase that.

The same day that you had the conversation with
Bill Vance, thdat very same day Mr. Manson had this conversation
with you, and Bill Vance sald, in effect, "She 's not going.
She's got better things to do,"

Is that right?

A We talked about it that day but we had talked
about it before‘ that day., also.

Q Weli, was there a period of geveral days, then?
A A few days.
Q A few days, all right.
Ma'sm, I want to draw your attention again to
gome of your testimony previously, starting at page 3015.
"Q BY MR. MANZELIA: All xight, now; Miss
Bailey, the area which you have circled on the
photograph, People's 29 for identification, the
left-hand portion of the photograph --" I'm sorry.
All right.
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"Is thdt the area to which you referred,
to which you refer to as the dump?
"A Yes.
"Is that where you were when Mr. Manson,
when you and Mrx. Manson had the conversation?
"A  Yes."
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- ar
H . e v g
r

‘"bn Ana who ﬁéé present at the time,
otyef ﬁhanjyop and Charles Mangon?
| e | Bill Vance.
f +  "Q. ' And who is Bill Vance?

“A He was a member of the Family.

"Q What were you doing in that area
which you refer to as the dump at the time
that you had the conversation with Mr. Manson
or prioir to the time that you had the conversa-.
tion with hin?

"A I was cleaning up the area.

"Q what was Mr. Vance doing there at
the time?

"a He just came down to speak to nme.

"Q And this was -- and this is at
dusk on Friday, July 25, 19692

"A Yes.

" What did Mr. Manson say to you?z"

aAnd then after some colloguy, we go over to

Page 3030.

gy Miss Bailey, I was at the point
where I believe I had asked you: What did
Mr. Manson say to you at that time?

A He said He wanted metogo along with
Robert Beausoleil to Gary Hinman's house.

"Q aAnd was that the extent of what he
said to you at that time?

nA Yes.

N CieloDrive.coOmARCHIVES
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"Q And did you reply to charles Manson?

. "A Bill Vance made the reply for me.

"o Did you do anything at the time that
Mr. Manson said what he had said? If you recall.
oA Mol -
'y What did Mr. -- and what did Bill
'Vance séy’ tp-Mr. Manson?

o g | ‘ﬁe said, 'Ella has better things to
do on the zafich. She is not going o Gary
Hinman*s.*

Lfe! And what happened after that, if
anything?
“A Charlie walked away."
Do you remember that? ;
Yes, X do.
All right. That's just the way it happened?

Yes.

o o OO0 W

And didn®t it happen this way?
"“Next morning, I told Bill Vance I was
scared and didn*t want to go. Then Vance
talked to Charlie at the ranch house about me
not going, and Charlie came on the bpardwalk
and said, 'You are not going. Sadie, you take
her place.’

“Sadie was glad. She ran all over the
ranch, excited.” _
Isn't that the way it happened?

A No.
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Q There was no conversation at the dump with you and
Mr, Vance and Mr. Manson; was there?

A Yes, there certainly was.

Q Did you tell Sergeant Whiteley about that conversa=~
tion, on May 15, 1960 -- 19707

A Yes, I told him.

Q  Well, you told him just what I've zead, too,
didpﬂt;yaﬁ?
A No, I did not.

- Q That!s:a figment of his imagination?

I ’Ilééinﬁ-éh;t's'ﬁis confusion.

Q His confusion. You weren't confused?

a No, sir. I remember Charlie coming down to the

dump ahd .what wis said and who I was with and when and where
it happeﬁed.

Q The same way you remember where you were standing
when that car drove out; is that right?

A Yes, sir.

Q And it"s confusion of Mr. Whiteley, that he put down

that you were back at the ranch house when they drove out; is

- that right?

A Well, I think those are scattered notes, and that
they*re not consistent at all.

Q But you were consistent?

a Yes, I was, ag far as where that conversation took
place, yes.

Q By the way, let me go back, if I can, berause I

;thihk we dropped the subject a liktle prematurely yesterday.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



44

4a Fol

",

10
11
12
13

14

15 -

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3272

by the way?
A

Q

on that?

A

Q
A

Q

that was holding you, was it?

A

Washington.
R

"Atfpé’of hold other than simply the felony hold; is that right?

A

No, I don*t think so.

Ch, do you remember how much bail was up on you,'

No.

You still haven't had your recollection refreshed
No.

You didn't talk to your mother about that?

No, I didn't ask he; about that.

all right. But the bail really wasn®t the thing

It was a matter Of having property in the State of

Well, you were being he{? in jail under some otherx

Il ' a

T
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4a-1 1 Q Now, do you know what an accomplice is?
- MR. MANZELLA: Objection. It really doesn’t matter,

. 3 | your Honor, as to the —— it's the witness's legal conclusion.
4 MR, DENNY: This goes to her state of mind, 'your Honox.
5 | THE COQURT: Overruleé. You may answer.
6 THE WITINESS: Yes.
1 Q BY MR, DENNY: Who explained to you what an

8 accomplice was?
9 MR. MANZELLA: That assumes a fact not in evidence.
10 Q BY MR. DENNY: Did anybody explain to you what an

I [ accomplice was?

2 A Do you mean recently?
1B Q Any time, ma'am. Any time in the last two years.
] 14 A In the last two years? No, I don*t think anyone

15 | told me the definition of an accomplice.

-

16 Q Did Mr. Katz tell you, Burton Katz tell you what

Y | an ‘accomplice was?

18 ... A ' No.
B ’T 'MR. MANZELLA: The question has been asked and
2 answered, your.HonPr. She said she doesn't remember that any-
,éhp ﬁgld hef.‘i - ,ji'

.11

21

2 THE COURT: Sustained.
.- N

® Q@ . BY MR.'DENNY: What is an accomplice?

24
A Qh -~ ‘
ot o oyt

& -MR.‘MANZELLA:- That appears to be irrelevant, your

6 .
2 Honor. It calls for a legal concluglon.

2 ~ THE COURT: Susgtained.

% Q BY MR, DENNY: Well, Miss Bailey, do you know what
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it is to advise, encourage, and counsel in the commission of
a crime?

MR. MANZELLA: That calls for a legal conclusion, your
Honoxr. That's objectionable.

MR. DENNY: Your Hoﬁor, this again goes to her state of
mind.

THE COURT: Overruled. I'll -=

MR. MANZELLA: Your Honor, are the People going to he
allowed to introduce evidence of what an accomplice is? cCan
we call law professors and so on to get in evidence of what an
accomplice is?

Thatts what Mr. Denny‘g doing.

MR. DENNY: It*s already heen read to the jury, a
CALJIC instruction on it,

MR. MANZELLA: But we don't ask witnesses for legal
conclusions on it. It might be confusing.

THE COURT¢ Ifll overrule the objection.

You may answer.

THE WITNESS8: Would you repeat the guestion, please?

MR. DENNY: Would you read it, please, Mr. Williamg?

THE COURT: Well, just a minute. I'll retract my ruling.

, The Court sustains the objection.
) However, you may rephrase your question.

r'(Q BY MR. DENNY: All right. Let's get right down to
the meat of it. | |
g E;”‘fyﬂu.toié‘Sex;qant Whiteley, Deputy Guenther and

Depqéy District Attorney Katz on May 15 and May 16, 1970, that

[ !

there was cponversation about getting money, and that you
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. . “"\<;!:L .
sugdested getting Gary Hinman's name; and that the subject of
killing Gary Hinman was brought up in that conversation in

Devil®s canyon; isn't that xight?

A Ko.
Q Whatfs wrong aboub -it?
A The fact that the conversation about killing =-

Wi .
I don't recall that that took place at that ~-~ at that time.

It was talked about money.

p—

o And that's all?
A I don*t recall,
Q Let me go back to your sworn testimony, ma‘am,

in the Grand Jury hearing, where you testified against Maxy
Brunnex,

THE COURT: This portion was —- is this a portion that
was covered yesterday?

MR, DENNY: Well, your Honor, I think it*s proper in
view Of her answer at this time ==

THE COURT: She has already responded to that effect
yesterday, Mr. Denny.

MR. DENNY: Well, your Honor, she's changing her
testimony again, apparently.

THE COURT: Well, the Court doesn‘t agree with your
conclusion with respect to it, but if you wish to ~=- if you
wish to go into the subject again ~-

MR. DENNY: Just briefly, your Honor, yes.

THE COﬁRT: All right. Just briefly, you may do so,

. MR. DENNY: Quoting from Page 59 of the Grand Jury

transcripts
Cy
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1 e} Can you tell us what the conversation
. 2 | was and who the hpeakers were?
' 8 c "A Well Charles Manson did most of
. 4 | the -- aithough there were several other people
5 v‘:'irac:ufE aiao talked at the time. I don't remember
6 : 'exactly who said what after the convexrsation,
7 but both kidnaping and then later on killing

was mentioned at the conversation.

9 o] Was it Mr. Manson who made mention

1o of kidnaping and killing?®

n na Yes, he did.

12 "Q Wag Mary Brunner present at that

b particular conversation?

: "A Yes, she was.
. . B "Q You have a specific recollection of
16 that?
4b for M | "A  Yes, I do."

I8
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4b=1 1 Q Were you lying under oath, then?
.\ 2 A Mr, Demny, that "laker on" could have been in the _|
; s | days that followed after that conversation at the campfire.
4 - 1 don't believe that killing was mentioned at the4
s | campfire that night, |
6 o Q | Let.'sA go back here, thm,-'plea.’?.e. Page 38 of
7 the Grand Jury transcript;.
8 "o  Where is Devil's Canyon with relation to
9 the Spahn Ranch?
10 nA Right acrogs the street, there is the Spahn
1 Ranch. _ ‘
12 ‘ g ‘Is that located in the Santa Susanna Pass
13 in the County of Los Angeles? Or is that just over
. 1 the line? ° o
. ’ B "A I'm not sure.
16 "Q In 'rejlatién" to ‘the general outline of the
7 County, what town or area is nearby?
18 A Canoga ;Pa:.:k and Chatsworth and the Simi
L | Valley.
2 " That would be within several miles of
A Topanga Canyon, where Mr. Hinman lived?
2 "A  Yes. L —
3 | o Was there any discussion of the mamner of ]
ks obtaining money from Gary Hinman? Was that discussed
. = in these two conversations that you mentioned?
2 "A  Yes. First of all, it was suggested that
. 2 perhaps he just be approached, and he might willingly
- ® give his money to the Family, and perhaps come with it.
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"o  Who wag it, if you know, that made that
particular suggestion?

"A  Well, I know Charles Manson mentioned it.

"2 Was that at the first conversation? The

first conversation?

A Yes.
- "Q  And was that in Devil's Canyon; is that
£

right? N AP

"A  Yes. ,{,yd*\’ §"

"q Was that after his name had first been 9& {“ j}’g’
brought up as a person vho had money? %& @3{0

"A Yes. “5‘)‘

N f#
g Was there some subsequent conversation about /4\?‘»\

getting money from him, in some other way?

\w
. -4}:‘5&{ ~_r,{’fy

A Yes. ' %
g b
"Q Was that conversation strictly about Mrz. S
Hinman, or were there other names mentioned? 8 Q §
"a Thexe vere other names mentioned, too. N ;
‘ o
"g . ‘You told us about a continuation of the D?’ K ; y
first conversation? ) \ \ \
L | ) I r\‘O (7
HA YEﬁt C ‘ tz -
' ' T h
. ' 4 ) &
"Q  Was thig still in Devil's Canyon? %Q} '<V
' .

"A  Yes. ¢ J?(
"o Can you tell ug what the conversation was l

and who the gpeakers were? ~
A Well, Charles Manson did most of the ~- 9 ®
although ~-" \E/

And as we read. Thet's the same conversation,
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isn't 1t?
A

have been over a longer period of time than just sitting armmd

Well T == I believe that thit continuation could

that campfire that night.

Q
A

Q

Whiteley:
go back here.
1969.%

approximately July 24th, 1969, that this conversation was
had in Devil’s Canyon?

A

Q
A
Q
A
Q

Charlie beat her up."

Do you believe that? Is that what you dre saying?
Yes.
And then this, on May 15, 1970, to Sergeant

"Someone ~-" referring to -- no, let's
"Devil's Canyon, approximately July 24th,

Now, do you remember telling him that it was

I don't remember telling him the date July 24th,

Was it July 24th?
Specifically that date?
Yes. ' |
I don't know.
'-(g{ea.di.ng.)-
"Moved campsite: Gypsy rolled drum;

Do you remember telling them that?
Yé.s. ' o
(Reading ),

"present: Charles Manson, Tex Watson,
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4b-4 1 "Bruce Davis, Robert Beausoleil, Bill Vance -~" with
¢ 2 a question mark <= "Danny DeCarlo, Al Springer <~
. 3 with two question markg -~ "Steve Grogan, Susan Atkins,"
| s Patricia Krenwinkel, Leglie Sankston, Lynmn Fromme ~='
) 5 with & question -= "Catherine Share, Larry Jones,
6 Catherine Myers, Brenda McCann, possibly others."
7 Do you remember relating that?
4c flg. s A No.

10
1n
12
13
. 1
o s
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

i

26

27
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Q You don'®t remember relating those names to. him?

MR. MANZELLA: Asked and answered, your Honor.

THE COURT: Sustained.

1Qf‘f BY MR. DENNY: Well, is -~ is there sométhing that
Iﬁvé éeéd that you do remember relating to it?

A Relatlng to what?
s . ’; Q - ls theré something in that list of names Ehat I
juet féad, that you d¢ remémber relating to Sergeant Whiteley
- and Deputy" Guegther and Deputy District Attorney Katz and
Mz ne“tcher on May 15th, 19707

ﬂ A . don*ﬁ kiiow what you mean.

MR. MANZELLA: It appears tO be vague and éMbiguous,
your Honor. I don't know what Mrx. Denhy ig =-

Q BY MR. DENNY: Well, did you mention ény of those

- names to him at all?

A As far as being at the camp site?

Q Yes, matam.

A Yes.

Q Just not all of them that I've mentioned?

A You =~ you said a name that I never even hea;d of
before.

Q What name was that?

A Leslie Sankstoh.

Q Oh. Leslie van Houten, maybe?

A Well, I never would have sald Sankston. 8o those

notes are incorreckt.
I've never heard that name before.

Q Well, you called her Les;ie Houten ©f Van Houten:
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right?
A Yes.
Q Did you call her something else besides that?
A No, just Leslie. '
Q So that maybe -~ maybe you did mention Leslie

Van Houten or Leslie?

A Yes, I could have mentioned Leslie®s naine.

Q Well, did you?

A Yes.

Q You arxe sure?

A Yes.

Q ALl right. 8o that other than that, the names as

I've read are the names that you gave him; is that right?

A No, I don't xecall that they are.
Q Well, did you give him a different list of names?
A I dontt think that I named all those people that

you have listed.
‘_611 Well, you named fewer?
'}A I*'m not sure.

MR. DENNY: May I approach the witness, your Honox?

rTHﬁ épﬁRT;;“fegl‘yqu MAY «

Q éY MR. DENﬁY: Let me show you the names hexe that
I ha;é gbf”og the photostats of some notes.

| 'pow{ what names are down there that you didn't
menfi;n to Sérbéant ﬁﬁiteley and Deputy Guenther and Deputy
D. A. Katz and Mr, Deutcher, on May 15, 1970°?
a I don‘t recall listing Al Springer®s name.

T don't recall listing Larry Jones's name.
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THE COURT: Do you know who ==

THE WITNESS: I don't know, your Honor, who that would

be.

Lol A R B " -

dées he

to him?

HYO MO0 P OO W O WO W

Q

A

Y
R e

I don‘t know who Katheryn Meyers is.

BY MR. DENNY: How about Cathy Gillis?

Yes.

Did you mention Cathy Gillis?

Yes.

Ag one who was there?

Yes.

All right. Other than those that you‘ve mentioned,

have any other names on there that you did not mention

No, I don*t believe s0.

Is the list lacking some names you did tell him?

I*m not sure.

Well, look at it again.

Yes, it is.

What names are lacking?

Ruth Morehouse and Sherry.

Sherry Cooper?

I'm not sure about the last name. ﬁnd -

Well, you*ve mentioned ——

~~ and Beau.

- Shgfry Cooper three or four times here,
you? %éroné wﬁé‘ﬁés there?

Yes.

R .
Well, ‘you are sure, then, it was Sherry Cooper?
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‘A '. well; at;the time you said the name just how,
Cooper didn't ~-- you know, sound familiar to me.

Q All right. Ruth Morehouse and Sherry. Any
others that you mentioned to him that aren’t there?
A I*m not sure.

well, is there anything that would help you to be

sure?
A No.
Q Mary Brunner‘®s name isn't there, is it?
A I don*t know.
Q Well, look at it.
A No, it's not on the list.
Q Buf you testified in front of the Grand Jury,

in the action against her, that you were sure she was there?
A Yes. I remember Mary being at the camp site.
MR, DENNY: Sure you do. All right.

Your Honor, does the Court plan to take a recess
at any time?

THE COURYT: Yes, the Court plans to take a recess right
now.

Ladies and gentlémen, we will be in recess for
the next ten oxr fifteen minutes.

During the recess, you are admonished not to
converse aﬁongsh yourselves nor with anyone else, nor permit
anyone to converse with you on any subject connected with the
matter, nor are you to form Or express any opinion on it until|
it is finally submitted to you.

3

We're in recess.
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1

at this time.)

7

1

You may step down.

(Whereupdn, the mid-morning xecess was taken

~
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'I'HE COURT: All the jurors are present. All counsel.
Mr. Manzella and Mr. Demriy are present, and Mr. Dav::.s is

" pre:sen_t.

s
* )

You may proceed.
MR DENNY., Thank you:
BYMR. opNwys © ¢
Q- Now, Migs Bailey, when I asked you if you knew

what 1t was to advise, counsei, encourage the¢ commigsion of a

| crime =~ it has been ‘explained to you, hasn't it, by repre~
gentatives of éither the police or the Deputy District Attorney’
| Office that doing that would make you an accomplice ; is that

right?

A No, sir, I don't rvemember in the words that you
put it being told anything like that. |

Q Well, have you been told by any representatives
of the Sh_griff's Department or the District Att_ér‘n_ey's Office
to soft-pedal your initial eontribution to a conspiracy to

| rob and murder Gary Hinman?

. MANZELLA: Your Honor, that's vague and ambiguous,

your Honor. I don't know what Mr. Denny means by "initial

contribution."

MR. DENNY: By the fact --=

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Let me make it clear.

Have you been told by any represeiitative of the

Sheriff's Department or the District Attorney's Office to
sbf-t—pé&.al the fact in t_:eé.ti;nony before a jury or Grand Jury
that you were the one that suggested that Gary Hinman be
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- that on direet? -

approached for money and that you were present when a
discussion of robbing and killing him was had?

A No.

Q  Nobody ever suggested that to you?

A No.

Q | So when you testified on direct examination here,

| s;lmply to == oh and you were asked, by the way, weren't you,

whether there was gome convgrsa't:lon that was had with Mr.
Marigon at the Devil”'s"ctaﬁvyc"ﬁ: drea; do you recall being asked
geL
A" 1 don't know what your question is, I'm sorry.
Q@  Well, let me get back to it, if I can.

All right, directing your attention to the

testimony you gave on Tuesday, January llth here, discussing

the -~
"Miss Bailey, the time about which we're
speaking, the latter half of July, 1969, was the
Family living at Devil ‘s Canyon at this time?"
And then you go on, ves.
"Were there other menmbers of the Family
and Mr. Manson -~
"Yes, we were all around the campfire.
"Now, was Mr. Davis present when Mr. Manson
made these stateménts?
"A Yes.
"Was anyone else present?"
And then, yoﬁ”named some people here.
"Do you recall if Mary Brunmner and Susan

' ' CieloDrive.coOmARCHIVES
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"Atkins were present?"
And you say, "Yes, they were.
"Now, would you tell us what Mr. Manson
said on that occasion with regard to the desert?®
And there’s an objection.
And then, again, "Would you tell us what Mr. Manson

said on that occasion?

A Yes, he asked if any of us knew ==~ could

B .think of any person that had money that we could bring
" to the Family or get money from to, uh, more rapidly
- - get our things xeady to go to the desert.

1.

R D:!.dyou metition the names of anyone you
knew? -
L tapt Uy,
L~ _. And whose names -- what name or names did
you mention?
| "A I mentioned Gary Hinman.

" Now, as of that time, latter half of
July, 1969, how long had you known Gary Hinman?

"A  About a year.

) And you met -- and had you met him when
you were staying at Topanga in 19687

"A  Yes,

"Q Now, is that the first time that Gary
Hinman's name was mentioned in the presence of the
other members of the Family as the person that had
money? | .

"A  No." And there's an objection. And then:
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"o  Were there any other names mentioned by
any of the other people present?

A Yes.

'Q And wag Bruce Dayis present at that time
that Mr. Manson made those statements?

"A . Yes.

"a  Now, at sometime thereafter did Charles
Manson, Mr. Davis and yourself and the other members
of the Family move back to Spahn Ranch?"

And then, it goes on there.

. Do you recall that testimony?
K - Yes.
& ALl righe.
And before you testified in this cage, did you

.

hﬂve .8bme discussion wiﬂx the prosecutor that you would not

go :t.nto t:he subject of getting money from Gary Himman and -
killing Ga::y Hiriman?
A. NOa
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Q Now, you were rather specific as to the time of
another conversation here. Again, going to your testimony
of Tuesday, on direct examination.

- ‘i "Q Now, how long after that, that
Mr, Manson made these statements in Devil's
Canyon, did you move back to the Spahn Ranch?
| ma oA hattér of a few days.

- "Q. -Now, sometime after the Family
éimovéﬁ %ack to the Spahn Ranch, did you have a

'conversat§on with Mr. Manson with regard to
éary Hinman?

"A Yes.

"Q Approximately how long after you moved
back to Spahn Ranch =~ rather -- strike that.

“Approximately how long after Mr. Manson
had made the statements about which you've
testified in Devil's Canyon did this occurx?

"A Later that same week.

"0 Do you recall the day on which you
had this conversation with Mr. Manson back at the
Spahn Ranch?

A Yes, 1 do.

"Q wWhat day was that?

"A It was Friday, the 25th of July."

Do you remember that?

A Yes.

Q All right. Now, was your memory better then than it

on August 12th, 1971, when you testified in this ¢ase =
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A I don't know.

Q -~ agalnst Mr. Manson?

Well, let*s go back to your testimony, then.

"Q Now, after you moved back to the
Spahn Ranch --*" this is at Page 5068,

“Q Now, after you moved back to the

Spahn Ranch, did Mr. Manson make a statement to

you with regard to Gary Hinman?"

An objection, overruled.

“THE COURT: You may answer the question.
"THE WITNESS: Do I state the time?
:;Eﬁﬁ_ﬁoﬁRT§‘lJust state yes or no.
,'THE WITNESS: Yes.

“Q' ;,BY MR, MANZELLA: And when did he
make -that gtatgment?
" '’ ' On the 26th of July.

"Q Now, what had you been doing prior to
the time that Mr. Manson spoke to you?

"A I was down ih the area which we
refer to as the dump, where the semi-trailers
were parked, and I was cleaning up the area, as
we had worked on a dune buggy down there.

"Q And who was with you at that time?

“A I was with Bill Vance.

"Q And did you say where Mrx. Manson
spoke to you?

A Down in the area we called the dump,

by the sgemi-trailers.
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"Q And this ig on the Spahn Ranch; is
that correct?
"a - Yes, it is.
"Q Well, what part of the day was this?
"A It was approximately supper time —-
or, around 6300 o'clock.
"o Do you recall what day of the week
it was?
i I helieve it was -- I believe it was
a weekend.
"0 Would it have been a Friday?
A Yes
iy "MR, KANAREK: That's leading and
‘féuggestive, your-Hondre
“PHE COURT: The answer pay remadin.”
. Nﬁw;ahha;'day*was it?
* A H'@hé 25th, Friday.
o It wasn't the 26th?
' a No.
R o g,'After:ﬁw; Manzella suggesteéd to you Friday, in the

testimony there, that refreshed yodr reécollection; is that

- right?

A That isn‘t what refreshed my recollection.
Q Wwell, what refreshed your recollection after you

had just testified, two pages earlier, that it was the 26th,

' which would have been a Saturday?

A Because the date that stood out in my mind was the

date that I left the ranch. At the time I was asked that

N
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question, I was just going back in my mind -- "Well, if I left
on Monday the 28th, then this happened on such and such a
day."
And I missed -~ misdated it by one day.
Q I see. 7You did all that thinking while the
questioning was going on here?

A Yes.
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fa~1 Q All right. Now, you've indicated that -~ oh, by
2 | the way, this Ford, Johnny Swarﬁz' Fopd -- it was a Ford, wasn't
3 | 1t?
4 A Yes.
5 Q What kind of Ford?
6 A I don't know.
7 Q Was there anything that would refresh your recollecH
g | tion on that? |
9 A No, I don't know the models of cars.
10 | Is that what you are asking me?
1 Q Yeah. What color?
12 A Yellow and white; cresmy eolor, yellow and white.
18 Q A two~door or four~door.
. u A I 'm not sure.
. 15 2] Yellow bottom &nd white top, or vice versa?
16 | A T don't recollect at this time.

o Q Well, did you recollect back in June or July of
. this summer‘ when yoﬂ* testified in the Grand Jury hearing, and
19 testified under cath against Mary Brunner?

2 A7 -id Iéréc‘allec.t what at that time?

2 Q Did you recollect what kixd of car it was then?

2 | A I knew :Lt was a vellow and white Ford. I don't

% | think I was any more specific than that,

# Q Well, let's refresh your recollection there, ma 'am,
% A1l right. On page 64 of the Grand Jury transcript:
2 "Would you tell us --"

# MR, MANZELLIA: Excuse me, Mr. Demmy. I'm sorry to

2 interrupt.

CieloDrive.coOmARCHIVES



10

11

13

14 |

15

16.

17

18

19

20
‘21

T

23

26

2

28

3295

Your Honor, that would appear t6 call for hearsay.

If Mr. Denny wishes to refresh the wiiness' recollection, I

believe the correct procedure would be to show her the

material and have her ==~

MR. DENNY: Well, I'm going to impeach her with her

prior inconsistent statement, and I don't have to show her

the impeaching testimony.

THE COURT: 4ll right. The statements of both counsel

are stricken, ldadles and gentlemen.

I

You may proceed. _
MR. DENNY: "Could you tell us what conversation you
had with them after they came out of the trailer?
A Both of them told me they were going with
Bob Beausoleil to Himman's, and Sadie was excited and -~
"Q You sald Sadie was excited. Is Sadie
Susan Atkins?

A Right.
g Igs she sometimes called Sadie Glutz?
"A Yes.

"3  Was there any conversation as to why she
was going or anything like that?
" ?“"" ;‘ -
"Q,_ ' What w;tsylliiss Brunner's attitude at this

~

leime?” .,

"A I really couldn't tell her reaction. She

just said she wasg going with Bob Beausoleil.

" Did you see them leave the ranch?
"A  Yes. They left in Jobn Swartz' T-Bird."
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Q Do you remember so testifying?

A I don't remember that, but --

Q You don't have any recollection of ¢ogtifying
under oath the fact that John Swartz' car was a T-Bird?

A - No, I don't ~~ I really don't remember saying it
wag a T-Bird. But I'm not saying I didn't say that.

I'm just saying I don't remember it.
Well, ig it & T=Bird?

I don't know.

Or was it a T-Bird?

I don't know what kind of Ford it was.

£ O b D

before the Grand Jury, under oath?
A {(Pauge.) I don't know. .
Q Well, yéu know better than anybody else. Were

you guessing?

MR, MANZELILA: . That's argumentative.

THE COURT:

Q BY MR. DENNY:
testimony here in this case.
Starting at page 3061,

¥

‘ . 'ané walked up toward the Rock City Cafe, did you
‘ gee this defendant, Bruce Davisg?

L "AT Yes,'T did.
s "Q " And where was he when you saw him?
. A He was standing in front of the saloon.
P g .And 1s the saloon aleo shown in that

Were you guessing there, when you testified

That's asked and answered.

All right. Let's go to your

"Now, sometime after you left the dump

’ ;}"n
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saying "Saloon."

question by Mr. Manzella.

"gsame photograph?
"A Yesg, it is."
And he goes on with having a sign over the doox

"Q  Was anyone with Mr. Davis at that time?

HA Yes, Charles Manson.

*Q  Was anyone elge with him?

"A Robert Beausoleil.

Q9 And what were they doing, as far as you
could see?

"A As far as I could see, they were just
standing there, having a convergation.

) Did you hear any part of that conversation?

"A  No, I did not, because I was talking with
someone else --"

And there's an objection. And then, a new

g Were you with anyone when you were walking
up towards Rock City Cafe? Strike that.
"When you arrived at thig point that you
are at now in your testimony, were you with anyone?
A Yes, T was.
"G  Who was that?
1A Mary Brunner and Susan Atkins."
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" ALl right, now, did you see them after

you saw Mr. Davis, Mr. Beausoleil and Mr. Manson

standing, talking in front of the saloon?

they were.

werea?

A
g

"a It was at the same time.,"

And then, you even marked on this diagram whexe

Do you recall that?
Yes.

Well, now, would you show me again where it is they

(Witness indicating.)

You are pointing to an X to the right of six dots

with an E. B. under the X, i that right?

A
Q

oo o L W

Q

- peaked roof

¥es.

And that is in front of the building with a
which is the saloon?

Yes.

And how close was Mr. Manson to Mr. Beausoleil?
They were st;nding next to each other.

Within a foot of each other or two, at the most?
Iwo or three.

How close was Mr. Davis to Mr. Manson and

Mr, Beausoleil?

A

Q
A
Q
A

He was standing ¢lose to them, also,

Within two or three feet?

N - 2 -
Yes, R -

4 3

He apﬁeared to be joining in the conversation?

They, appeared to be having conversation, yes.
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[ |
L €, ¢ 1 .
.

Q Did he appear to be joining in the conversation?

A Yes.
Q By the way, Mr. Manzella asked you about your

glasses. What is your vision?

A I gdon't know.

Q When did you last go to an optometrist?

A Hmmm, I can't reﬁember.

Q When did you get those glasses?

A I'm not sure how long I've had them.

Q Anything refresh your recollection on that?

If you ask your mother, would that help? Could she
tell you?
A I'm not sure if she could or not. I've had them
for gquite a while.
Q Well; now, what does that mean?
A - Well, I've had the same lenses in the glasses since
I lived in Tacoma, washington.
Q When was that?
A In March of 1970. It was shortly after I was
released that I got glasses.
:

Q All right. You went to an optometrist or did you

pick them up at a five—and-dime or something like that?

A I went to an optometrist.,

Q And he told you what your vision was uncorrected,
didn't he?

a No, I don*t think he told me what my vision was.

Q Did he tell you whether you are nearsighted ox
farsi?hted?

H—.
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W A 3 Yes, Tem ﬁearéighted.
l"‘_ . . ) ;, .'c ':’
9 And very nearsighted, aren*t you?
Y ST X dqgfﬁ know what that means. -

Pl 4!

MR. MANZELLAs Your Honor =-
ol BYﬁMRA-ﬁEﬁ§Y= And you didn*t wear yodur glasses
during the time you were on the Spahn Ranch with the Manson
Family, did you?

A No,

Q You didn'*t have them, did you?

A No, not at the Spahn Ranch.

Q How far away were you from what you say is this

group of three engaged in conversation when you saw them so
engaged, as you say?

A Around‘SO.fegt,

Q How far is that in measurement in the courtroom
here, would you say? )

A I'd say to about the break in the aisle that goes
to the door, somewhere about that far.

Q Back beyond the three rows of seats over here on
the left-hand slde as you'*re facing it?

A Yes.

MR. DENNY: Does the Court have a chaxrt?

THE COURT: I doh't hawve the chart indicating that
distance, gentlemen.

Perhaps you gentlemen could stipulate as to what

that is for the record.

MR. KAY: If we knew, we would.

MR. DENNY: I can't stipulate at this time, your Honor.
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THE COURT: dJust leaye it to the jury, then. It appears |
£0 the Court to be about 25 to 30 feet.

.Qi . BY MR. DENNY: All right, Mise Bailey, was it at

! th;ﬁ‘kime that you say you saw Bruce with the gun in his hand?:

A Yes.
e "A{uf;liBg'D’]:;}S;y«fwifi:‘l“; the knife in the sheath?

A “Yes. -

,?L ?' Adequée was standing there with his gun in his
nana?’ |

" A Ees.x -

Q Did you see him give it to anybody?

A No.

Q Did youhave a conference with Deputy District

Attorney Burton Katz and Sérgeant Paul Whiteley on February
18, 1971, at approximately 10:00 A. M, in Room 649 of tle
Hall of Justice; do you remember?

A I don't remember.

Q Well, do you remémber having a conference with

Mr. Katz and Sergeant Whiteley in February of 197172

A I don't recollect if it were -~ in February?

Q February 18, 19~ —-

A .1971, I can®t remember.

Q Well, had you had a number of conferences with

Mr. Katz here?

A No, I haven't had a number of conferences with
Mr. Katz. I've had a few.

Q A few?

A Yes.
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7=5 1 Q Ranging over a period of over a year?
|‘. 2 A Yes.
- 3 Q When's the first one you had with Mr. Katz here
¢ s | in the Hall of Justice? Not when he went up to Tacoma, but

5 here in the Hall of Justice?

7a fol 6 A Oh, I don't recollect when that was.

i

8 1 4

I

1W '
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- 7a-1 1 Q' . Anyﬁl:tng help you to refresh your recollection
. 9 th‘erg'? o ~:' -
.|+ A . Maybe he'd ¥emember, I don't.
y s | Q Well, if you saw a report of Mr. Katz ' dated
‘ s | February 18, 1971, would that refresh your recollection?
6 A Yes, if it stated that that's when, you know,
7 | we had a conference, yes.
8 | THE cwR"r_z Incidentally, the Court does have a chart
9 now which it indicai‘:es that Ffrom measurements previously

0 | made that from the front of the witness stand directly out
u | to that rail, where My, Jeffery is seated, it is 20 feet

12 six inches, Twenty feet four inches.
13 | MR. DENNY: May I approach the witness, your Honox?
Ca 14 THE COURT: Yes, you may.
.‘ 15 Q BY MR. DENNY: Miss Bailley, I'll show you a

16 six-page typewritten document captioned "Statement of Ella
7w | Jo Bailéy-,- taken in Room 649, Hall of Justice, by Burton
18 | Katz and Sergeant Paul Whiteley on Febrwary 18; 1971, at
1 [ 10:00 a.m.®

20 Does that refresh your recollection?
21 A Yes.
22 Q Why does that help refresh your recollection?
3 MR. MANZELLA: Tt is not relevant, your Honor.
2% | THE COURT: Sustained.
s % Q BY MR. DENNY: Well, do you assume because I put
2 a piece of paper under your face with th#t date and time,‘

% ‘that that is the time that you had a conversation with him?
' .. MR, MANZELIA: Tt is not relevant.

o

T

R e

-
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i MR, DENNY: Yes, it is, your Honor, I submit.

THE COURYT: :Susteined. The objection is sustained.

g kﬁY'MR; DENNY:. A1l right, let's go to that
statement. Page 2, paragraph 3.

'ﬁDid‘ySu‘tell Mr. Katz and Sergeant Paul Whiteley
on Febyuary 18, 19714, 8t approximately 10:00 a.m., in Room 649
of the Hall of Justice the following:
"That same day I heard Manson talking

with Beausolell in the parking lot at Spahn Ranch.

This conversation took place=§everal hours after

the conversationbétween.~-“ you "=~ Bill Vance and

Mangon. Beausolell was carrying around that auto-

matic pistol which took a elip. This is the same

gun that you saw Bruce Davis with on many occasions.

Beausoleil was also wearing, also wearing a Mexican

knife houged In & sheath. At the time of the

éonversation between Manson and Beausoleil, Bruce

Davis was in the general vicinity where the conver-

sation took place."

Do you recall making that statement?

A ' Ro. ,

Q Any part of it, ma'am?

A No, I don't reeall it.

Q So that 1f he wrote that down, he misconstrued

when he sald -~ so he is in error?

A T don't know. T don't recall it.

Q Well, you did talk ta him about this particular
gituation, this particular series of évents, didn't you?
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P < Deputy District Attormey Katz?

A I don't know.

: Q You don't have any recollection of talking with
him and Sergeant Whiteley?

A I recollect talking with Mr. Katz and Sergeant

' Whiteley, but Idon't _remember, you know, when that took

place really pr, uh --_I -don 't remember the conversation.

Q It is hard to remember what you gay when,

from one tinm to ‘the next; isn 't 1t7
. MANZELIA, Ii; is argumentative.
' THE GOURT: Sustsined.

Q BY MR, DENNY: I am -going_ to go back just a
minute to this time when the car you say you saw left.

We already, I think the first thing this
morning, went over -- it is page 13 of Mr. Whiteley's
nhotes -- "That's while I was at the ranch house.”

You say that's wrong, is that right?

Yes, that's wrong.

Q@ = All right." Let me g0 to page 22 of those notes.

Did you, on May 16, the day following your
first conference with them, May 16, 1970, again -~ well,
let me ask, was that second conference in the presence of
the same parties?

A I'm not gure if, uh -~ what detectivesd were
there from Tacoms. I'm not positive about that. But, uh,
Sergeant Whiteley was there,

Q Deputy Guenthex?

A Yes.
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wom—w. MR, DENNY: Let me put it in context to take care of

A Yes.
Qo M Deutcher?
A

Yes, I believe he was.

[
HE

Q , Had there been detectives from Tacoma there the
first day, that is, May 157
O feé .P C
How about the second day?

A Yes, they were there,
Q But poqsibly different ones?
A I'm not sure if they were there.
Q@  All right.
Well, going to May 16, 1970, approximdtely
12:46 p.m.

Did you state to Sergeant Whiteley, "I heard them
left ~~ I heard they left."
A No, I don't recall saying that. I saw them
1eave..
Q -You saw them =-

. MANZELIA: Your Honor, excuse me, with reference
to what Mr..Den‘x'zy read from the notes of Sergeant Whiteley,
People would object and ask that be gtricken. It is taken
out of context. Those notes do not refer to the time period
about which the witness is testifying.

THE COURT: Well, your objection is a little late.
The objection is overruled.
MR. MANZELLA: Your Honcar, I am asking that the witnessg

answer be stricken

R

ﬂCieIoDrive.oomm0H|VEs
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1 1 this objection.

( ] 2 THE COURT: AIl right, if you are doing that, the Court
. 3 will strike the answer and will strike the question.
5 4 | You may rephrase it.
5 ©  BY MR. DENNY: All right, did you tell him in
6 substance and effect this:
7 ‘ L "Charlie wanted me to go to Gary's
g : ,'. " house and get money. They were going to take
v 5‘; 8 gun I wasz picked to go and Biil V told Charlie
T -~ 1 wasa't going Charlie said Bobby, Mary and Sadie
un o were:gtg;x;g to go. They took & German gun. It
12 ‘ béloﬁged to Bruce. Gary was to sign over his house
13 ' and car: titled. ‘I heard they left."
. 1 A And you're agking me what?
. 15 Q I'm agking you if that's in sum and substance

(¥

16 what you told these officers and Deputy Digtrict Attorney
7 | Katz and detectives on May 16, 1970, in Tacoma, Washihgtcm,
B at about 12:46 p.m.?

8 fls, Y A Some of that's correct and some of it isn't.

20
21
22
23 |
24
25
26
27
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K N

Q Well, now, what part isn*t?

A What isn't correct?

Q Yes.

y: That I only heard that they left. Because I saw

them leave in the car, angd --—
You*d have to read it again. I can’'t remember.

Q But that -=- that part, anyway, that you heard that
they le¥t, again, if Sergeant Whiteley wrote that, he mis-
construed what you said?

A Yes. -

Q Just the way he misconstrued it on the day
prev@o@gt -

R A Yes. |
‘ Q -- May 15th, when he wrote that you were at the

;,xagqh hquge when;thay‘lqiﬁ?

* 1

B Yes:
. MR. DENNY: I see. ALl right.
| Tﬁﬁ'COUﬁT;{ ﬁe will recess now, ladies and gentlemen,
until 2:00 o‘élogh.
buring Ehe regess, you are admonished not to
converse amongst yourselves nor with anyone else, nor permit
anyone to converse with you on any subject connected with this
matter, nor to form nor express any opinion on the mattex,
until it is finally submitted to you.
It will be 2:00 o'clock.
Miss Bailey, return at 2:00.

(Whereupon, the members of the jury commenced o

~-wxit-the courtroom, and the following proceedings were had:)

- e
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MR. DENNY: Your Honor, before the —-

THE COURT: I don't have much time, because I have a
meeting, but I'll hear from you briefly.

MR. DENNY: It will be brief, your Honor,

(Pause in the proceedings until the members of the
jury completed exiting the courtroom.)

THE COURT: Yes,. What's on your nind?

MR. DENNY: I would request, your Honox, that the
document signed by Miss Bailey be brought to court for
inspection and introduction into evidence.

THE COURT: Mr. Whiteley? Sergeant Whiteley, do you have
a document signed by Miss Bailey, wherein she's granted some
type of immuinity?

SERGEANT WHITELEY: No, sir.

MR. MANZELLA: Your Honor, we may have that document.
fmﬁE COURf: From what I could gather, from what she
said,’ it appears to have been executed in Tacoma, Washington --
aléﬂOuéh it might be an unjustifiable conclusion on my part.
. But if you can produce that ~- eithen Gf you have

S o A
it == the Court wbuld order —-- that is, if either of you,

L3N]

Mr. Manzelia oxr Mr. Kaf, has it, the Court would order that

you ptqducgiit';ﬂﬂl‘
MR.. MANZELLA: Yes, your Honor.
" MR. ‘DENNY: Ihank you, your Honor,
THE COURT: =-- for Mn. Denny.
(Whereupon, at 12:03 P. M., an adjourhment was

taken until 2:00 ofclock P. M. of thé same day, Thursday,
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